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Geachte Staatssecretaris, 
 
Hierbij vragen wij uw aandacht voor twee onderwerpen die een directe relatie hebben met 
Maatschappelijk Verantwoord Inkopen (duurzaam inkoopbeleid) van de Nederlandse overheid. Het 
betreft het veiligstellen van het systeem van borging van verantwoord geproduceerd hout en de 
positie van hout binnen het circulaire beleid. 
 

Borging gecertificeerde houtproducten 
Op 12 oktober wordt uitspraak gedaan in een kort geding betreffende de aanbesteding voor levering 
gedurende maar liefst 10 jaar van kantoormeubilair door Rijkswaterstaat. Naar aanleiding van deze 
zaak krijgen we veel vragen over de noodzaak en meerwaarde van certificering, zowel vanuit 
opdrachtgevers als leveranciers. Dit is een zorgelijke ontwikkeling. Het succes van verantwoord 
bosbeheer valt of staat met een algemeen aanvaard, goed functionerend controlesysteem in de hele 
handelsketen. Mede dankzij het duurzaam inkoopbeleid van de overheid zijn daartoe in de afgelopen 
tien jaar duizenden bedrijven FSC- en PEFC-gecertificeerd. Dat alles om onze gezamenlijke doel, beter 
bosbeheer, te bereiken.  
In dat licht willen we benadrukken dat keuzes die gemaakt worden in genoemde zaak een grote 
uitwerking hebben op het draagvlak voor certificering en de toepassing van aantoonbaar duurzaam 
hout in de markt. Duurzaam inkopen begint bij goed voorschrijven en controleren dat wordt voldaan 
aan de gestelde eisen. De overheid heeft hierbij een voorbeeldrol. Dat is niet nieuw en opnieuw 
bevestigd in het Manifest Maatschappelijk Verantwoord Inkopen. Alle goede bedoelingen ten spijt 
moet nu helaas de rechter er aan te pas komen.  
 

Hout binnen circulair beleid 
In de  circulaire beleidsambitie, die het gebruik van schaarse grondstoffen terugdringt en deze waar 
mogelijk vervangt door hernieuwbare grondstoffen, heeft duurzaam geproduceerd hout als alom 
beschikbaar en meest toegepaste biobased materiaal de toekomst. In richtinggevende beleidstukken 
als het Grondstoffenakkoord en de Bouwagenda wordt die waarde ook erkend. Het Manifest MVI is 
een waardevol initiatief om de vertaalslag naar de praktijk vorm te geven. In de handleiding wordt 
investeren in biobased materialen ook als voorbeeld gepresenteerd. 
 

Er ligt ook op dit punt  een uitdaging in de uitwerking bij de Manifestpartijen.  
De praktijk wijst uit dat er bij de meeste inkopers van gemeenten en andere (overheids-) 
opdrachtgevers nog een groot gebrek aan kennis is over de milieu-impact van materialen. 
Manifestondertekenaar gemeente Helmond leverde recent als eerste een actieplan op ter uitvoering 
van het Manifest. Zij streeft naar ‘gebruik van alternatieve materialen voor hout’. 



Die kennisleemte maken we dagelijks mee in onze contacten met
daarmee worden grote kansen gemist.
‘onvolkomenheden’ alvorens te worden geaccepteerd en gepubliceerd op de site van Pianoo.
 

Gebruik van duurzaam hout en and
aan het realiseren van de klimaatdoelstellingen en bovendien
op het gebied van grondstoffenschaarste en afval
kennisoverdracht om beleidsintenties en afspraken ook in daden om te zetten
 

We moeten bovendien voorkomen
toepassing en borging van duurzaam hout 
betekenen in het bereiken van onze 
 

We zetten graag een stap vooruit
van het Manifest en/of op andere wijze invulling te geven aan de kansen die de toepassing van 
duurzaam hout biedt. 
 
Graag vernemen we uw reactie, 
 

Met vriendelijke groet, 

Liesbeth Gort, directeur FSC Nederland
 

 
 
 
 
Cc.  Drs. J.C.W. Vlug, directeur 
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